

东方日升生物多样性管理声明

Risen Energy Biodiversity Management Statement

东方日升新能源股份有限公司（以下简称“东方日升”或“公司”）认识到，生物多样性对生态系统稳定、自然资源供给和企业可持续经营具有重要意义。作为新能源企业，公司将生物多样性保护纳入环境管理和可持续发展工作，在运营、项目开发、供应链协同和利益相关方沟通中识别并管理与自然相关的影响和风险。

Risen Energy Co., Ltd. ("Risen Energy" or the "Company") recognizes that biodiversity is important to ecosystem stability, the availability of natural resources and the long-term resilience of business operations. As a renewable energy company, the Company incorporates biodiversity protection into its environmental management and sustainability practices, and identifies and manages nature-related impacts and risks in operations, project development, supply chain collaboration and stakeholder engagement.

本声明说明公司在生物多样性风险评估、生物多样性承诺以及无毁林承诺方面的管理方法和主要实践。相关内容基于公司现有生物多样性政策、及《生态风险评估报告（2025 年度）》。

This Statement describes the Company's management approach and key practices for biodiversity risk assessment, biodiversity commitment and no-deforestation commitment. It is based on the Company's existing biodiversity policy and the 2025 Ecological Risk Assessment Report.

适用范围与治理 | Scope and Governance

本声明适用于东方日升及其控股子公司的主要生产经营活动、项目开发和建设活动。对于供应商、承包商、物流服务商和合作伙伴，公司将结合业务关系、风险水平和实际影响能力，推动其遵守与生物多样性保护相关的环境要求。

This Statement applies to the principal operations, project development and construction activities of Risen Energy and its controlled subsidiaries. For suppliers, contractors, logistics providers and business partners, the Company promotes compliance with biodiversity-related environmental requirements based on the business relationship, risk level and its practical ability to influence outcomes.

公司董事会战略与可持续发展委员会关注生物多样性相关重大议题和风险管理进展。集团 EHS 部门推动环境影响评价、生态风险识别、项目现场管控和改进跟踪，ESG 相关部门协同推进信息披露、供应链沟通和利益相关方交流。

The Board Strategy and Sustainability Committee monitors material biodiversity-related topics and progress in risk management. The Group EHS function promotes environmental impact assessments, ecological risk identification, site controls and improvement tracking, while ESG-related functions support disclosure, supply chain communication and



stakeholder engagement.

生物多样性风险评估 | Biodiversity Risk Assessment

公司定期开展生物多样性及生态风险评估，重点关注生产基地、项目开发建设、相邻区域以及与主要供应商和承包商相关的潜在生态影响。评估内容包括公司对水资源、土地、生态系统服务等自然要素的依赖，以及废水、废气、固体废物、化学品、土地利用变化和施工扰动等可能产生的影响。

The Company conducts biodiversity and ecological risk assessments on a regular basis, focusing on production sites, project development and construction, adjacent areas, and potential ecological impacts linked to key suppliers and contractors. The assessment considers the Company's dependencies on natural factors such as water resources, land and ecosystem services, as well as potential impacts from wastewater, air emissions, solid waste, chemicals, land-use change and construction disturbance.

在具备数据条件的情况下，公司采用地点特定的方法开展评估，结合运营地生态敏感性、周边保护地、关键栖息地、水体、湿地、林地、物种分布和社区关注事项等因素，判断风险水平和管理优先级。公司主要参考 WWF Biodiversity Risk Filter 等工具，并结合环境影响评价、现场调研、环境监测数据、历史记录、法规要求、行业标准和专业建议开展评估。

Where data is available, the Company applies a location-specific approach and considers ecological sensitivity, nearby protected areas, critical habitats, water bodies, wetlands, forest land, species distribution and community concerns to determine risk levels and management priorities. The Company mainly refers to tools such as the WWF Biodiversity Risk Filter, together with environmental impact assessments, site investigations, environmental monitoring data, historical records, regulatory requirements, industry standards and professional advice.

2025 年，公司对 6 个主要生产基地开展生物多样性风险评估。评估结果显示，2 个基地物理风险为高风险、4 个基地物理风险为中风险，所有参评基地声誉风险均为中风险。公司将结合评估结果，推进重点基地和重点环节的跟踪管理。

In 2025, the Company conducted biodiversity risk assessments for six major production bases. The results showed that two sites had high physical risk and four sites had medium physical risk. All assessed sites had medium reputational risk. The Company will use these results to strengthen follow-up management for priority sites and priority activities.

同年，公司完成《生态风险评估报告（2025 年度）》，评估范围覆盖集团总部及 12 家生产基地/子公司，涉及工业硅、单晶拉晶、光伏电池、光伏组件、储能电池、新能源灯具等环节。该评估识别废水排放（特别是含氟废水）和化学品管理为高风险环节，废气排放、固体废物、能源与资源消耗为中风险环节，噪声污染为低风险环节。

In the same year, the Company completed the 2025 Ecological Risk Assessment Report, covering the Group headquarters and 12 production bases or subsidiaries, including industrial silicon, monocrystalline ingot pulling, photovoltaic cells, photovoltaic modules, energy storage batteries and new energy lighting. The assessment identified wastewater



discharge, especially fluoride-containing wastewater, and chemicals management as high-risk areas; air emissions, solid waste, and energy and resource consumption as medium-risk areas; and noise pollution as low risk.

表：2025 年主要生态风险及管理重点

Table: Key Ecological Risks and Management Focus in 2025

风险领域 / Risk Area	风险等级 / Risk Level	管理重点 / Management Focus
废水排放，特别是含氟废水 Wastewater discharge, especially fluoride-containing wastewater	高风险 High	推进含氟废水深度处理、浓水回用、清洗废水循环利用和在线监测维护。 Advance treatment of fluoride-containing wastewater, concentrated water reuse, cleaning wastewater recycling and online monitoring maintenance.
化学品管理 Chemicals management	高风险 High	加强酸碱化学品、特种气体、酒精、助焊剂和双氧水等物质的全流程管理和应急管理。 Strengthen lifecycle management and emergency response for acids, alkalis, specialty gases, alcohol, flux and hydrogen peroxide.
废气、固体废物、能源与资源 Air emissions, solid waste, energy and resources	中风险 Medium	推进 VOCs 治理、除尘设施升级、危险废物减量化、固废分类回收和能源水资源效率提升。 Improve VOCs control, dust removal facilities, hazardous waste reduction, waste sorting and recycling, and energy and water efficiency.

基于 2025 年生态风险评估结果，公司已制定 2026 年重点改进计划，包括南滨基地含氟废水处理系统升级、南滨基地制绒工艺技术革新和江苏基地污水反应池扩容等项目，以降低含氟废水处理风险、减少药剂使用并推动氟化钙污泥减量。

Based on the 2025 ecological risk assessment results, the Company has developed key improvement actions for 2026, including upgrading the fluoride-containing wastewater treatment system at the Nanbin base, improving the Nanbin texturing process, and expanding the wastewater reaction tank at the Jiangsu base. These actions are intended to reduce risks related to fluoride-containing wastewater treatment, lower chemical use and support calcium fluoride sludge reduction.

生物多样性承诺 | Biodiversity Commitment

东方日升支持《生物多样性公约》等国际倡议，关注全球生物多样性保护趋势，并在公司环境管理和项目实践中逐步提升生态保护要求。公司以 2050 年前实现生物多样性净正向影响（Net Positive Impact, NPI）作为长期方向，并在重点项目和重点区域推动降低生态影响、减少生物多样性损失。



Risen Energy supports international initiatives such as the Convention on Biological Diversity, follows global biodiversity conservation trends, and progressively strengthens ecological protection requirements in its environmental management and project practices. The Company uses the achievement of a Net Positive Impact (NPI) on biodiversity by 2050 as a long-term direction and works to reduce ecological impacts and biodiversity loss in priority projects and locations.

公司原则上避免在重要生物多样性区域或生态敏感区域开展可能造成重大不利影响的活动。确需开展相关项目的，公司将按照法律法规要求完成环境影响评价，并结合项目实际采取“避免、减少、修复、必要时补偿”的缓解措施。

As a principle, the Company avoids activities that may cause material adverse impacts in areas of important biodiversity or ecological sensitivity. Where such projects are necessary, the Company completes environmental impact assessments as required by laws and regulations and applies mitigation measures based on project conditions, including avoidance, reduction, restoration and offsetting where necessary.

对于分布式电站、工商业电站及其他与生态环境联系较强的项目，公司根据不同场景制定差异化保护策略，包括优先使用低生态影响区域、避让高敏感地块、加强环评全流程管理、在滩涂等区域设置动物通道、与业主和社区沟通潜在影响，并在沙漠、戈壁等区域推动防风固沙和植被恢复。

For distributed power stations, commercial and industrial power stations, and other projects closely linked to ecological conditions, the Company develops context-specific conservation measures. These include prioritizing areas with lower ecological impact, avoiding highly sensitive sites, strengthening full-process environmental impact assessment management, setting up animal passages in tidal flat areas, communicating potential impacts with owners and communities, and supporting windbreak, sand fixation and vegetation restoration in desert and Gobi areas.

无毁林承诺 | No Deforestation Commitment

东方日升重视森林保护和关键栖息地保护，并在自身运营、项目建设、采购活动以及与供应商和合作伙伴的合作中，避免不必要的森林转化和对关键栖息地的破坏。公司不在法律法规禁止或与生态保护目标相冲突的区域开展项目建设和经营活动。

Risen Energy attaches importance to forest protection and critical habitat conservation. In its own operations, project development, procurement activities and cooperation with suppliers and partners, the Company seeks to avoid unnecessary forest conversion and damage to critical habitats. The Company does not carry out project construction or business operations in areas where such activities are prohibited by laws and regulations or conflict with ecological protection objectives.

对于可能涉及森林砍伐、土地转化或关键栖息地影响风险的活动，公司将根据业务类型、项目所在地、供应链环节及风险水平，逐步开展必要的风险识别、供应商沟通、尽职调查和整改跟踪，并在必要时采取进一步管理措施。公司要求供应商和合作伙伴遵守供应商行为准则及相关环境要求，避免非法砍



伐、非法占用保护地、破坏关键栖息地等可能对生物多样性造成重大不利影响的行为。

For activities that may involve risks related to deforestation, land conversion or impacts on critical habitats, the Company will gradually conduct necessary risk identification, supplier communication, due diligence and corrective-action tracking based on business type, project location, supply-chain stage and risk level, and will take further management measures where necessary. The Company requires suppliers and partners to comply with its Supplier Code of Conduct and relevant environmental requirements, and to avoid illegal logging, illegal occupation of protected areas, destruction of critical habitats and other activities that may cause significant adverse impacts on biodiversity.

公司将结合采购类别、项目地点、供应商风险水平及可获得数据，逐步完善无毁林相关的风险筛查、沟通和管理机制。对于可能涉及较高森林砍伐、土地转化或关键栖息地影响风险的供应商或项目，公司可根据实际情况要求其提供合规证明、开展整改、补充说明或接受进一步评估。

The Company will gradually improve its no-deforestation-related risk screening, communication and management mechanisms by taking into account procurement categories, project locations, supplier risk levels and available data. For suppliers or projects that may involve higher risks of deforestation, land conversion or impacts on critical habitats, the Company may, as appropriate, require compliance evidence, corrective actions, additional explanations or further assessment.

价值链管理与利益相关方参与 | Stakeholder Engagement and Value-chain Coordination

公司将主要供应商、承包商、物流服务商、合作伙伴及项目所在地社区视为生物多样性管理相关方。公司将结合业务活动、项目所在地生态敏感性及合作方环境表现，逐步完善价值链相关方的生物多样性风险识别和沟通机制。在适用情况下，公司将在供应商准入、承包商管理、项目沟通及环境合规要求中纳入生物多样性保护、生态敏感区域识别、污染防治和应急响应等相关内容，推动环境保护要求向价值链延伸。

The Company regards major suppliers, contractors, logistics service providers, business partners and communities where projects are located as relevant stakeholders in biodiversity management. Taking into account business activities, ecological sensitivity of project locations and the environmental performance of partners, the Company will gradually improve biodiversity-related risk identification and communication mechanisms across the value chain. Where applicable, the Company will incorporate biodiversity protection, identification of ecologically sensitive areas, pollution prevention and emergency response requirements into supplier onboarding, contractor management, project communication and environmental compliance requirements, thereby extending environmental protection expectations across the value chain.

公司支持与政府部门、专业机构、非政府组织、行业协会、供应商、客户、员工和社区开展合作，推动生态保护、恢复项目、自然相关数据改进和行业能力建设。

The Company supports collaboration with government authorities, professional institutions,



non-governmental organizations, industry associations, suppliers, customers, employees and communities to advance ecological conservation, restoration projects, nature-related data improvement and industry capacity building.

监测、披露与持续改进 | Monitoring, Disclosure and Continuous Improvement

公司将结合现有环境管理体系,持续提升员工及相关项目团队对生物多样性保护、生态敏感区域识别、环境合规、污染防治和应急响应的理解,并根据业务需要逐步开展面向供应商和承包商的沟通与能力提升。

The Company will continue to enhance employees' and relevant project teams' understanding of biodiversity protection, identification of ecologically sensitive areas, environmental compliance, pollution prevention and emergency response through its existing environmental management system. Based on business needs, the Company will gradually conduct communication and capacity-building activities for suppliers and contractors.

公司将通过可持续发展报告、公司网站或其他公开渠道,适时披露生物多样性政策、风险识别进展、管理措施及相关实践,并听取利益相关方意见。公司将根据法律法规变化、业务布局、评估结果、利益相关方反馈和国际实践,持续完善生物多样性管理要求。

The Company will disclose its biodiversity policy, risk identification progress, management measures and related practices through sustainability reports, the corporate website or other public channels where appropriate, and will consider stakeholder feedback. The Company will continue to improve its biodiversity management requirements in response to changes in laws and regulations, business layout, assessment results, stakeholder feedback and international practices.

总裁/签名 (President Signature) :

日期 (Date) : July 2026

